
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 22. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 658
Hvordan vil ministeren sikre sig, at omkostningerne til høreapparatbehandling ikke eks-
ploderer, og vil det ikke være på sin plads at afværge en betydelig ekstra omkostning
for samfundet ved at handle rettidigt? Med udgangspunkt i Kulegravningsrapporten og
de logiske konsekvenser af høringsudkastet om faglige kvalitetskrav og anbefalinger til
høreapparatbehandling af voksne, så vil omkostningerne til behandling af hørelsen have
en enorm stigning. Samtidig viser nogle modeller, at over en million borgere i Danmark vil
have behov for at få behandlet hørelsen i 2040. Samme model viser, at 850.000 danskere
har behov for høreapparatbehandling i dag. Kapaciteten i det offentlige er allerede under
pres samtidig med, at der er kapacitet til rådighed i det private.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Adsbol@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jane Heitmann
formand

1/1

Sundheds- og Ældreudvalget 2020-21
SUU Alm.del - Spørgsmål 658

Offentligt


